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ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 3784/2024 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 Jelen jegyzőkönyv a 2024. november 27-én 19:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök megállapította, hogy a Helyi Tanács összehívása a Közigazgatási 

Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-

ös, 155-ös és 196-os cikkelyének előírásai szerint, a 2024/239-es számú Polgármesteri 

rendelkezés értelmében került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Baricz István 

2. Bálint Attila 

3. Birton Szabolcs 

4. Czirják Hunor 

5. Deák Barna 

6. Kovács Attila 

7. Kovács Levente 

8. Marthy Barna 

9. Mihálydeák Ervin 

10. Nagy Ervin 

11. Sajgó Rita 

12. Salamon Csaba 

13. Szabó Ágoston-Attila 

14. Tusa Zsombor 

 

A gyűlésről igazoltan hiányzik Sólyom László tanácsos úr. 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester és Kovács Ileana-Éva, a község 

jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 

zajlik.  

Az üléselnök, Bálint Attila tanácsos úr, miután megállapította, hogy a 

tanácsülést az 57/2019, a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló Sürgősségi 

Kormányrendelet előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 
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megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 

 

Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó három napirendi pontot 

három kiegészítéssel: 

1. A 2070/2024-es számú Bírósági végzés által mandátum érvényesítéssel 

rendelkező póttag, Tusa Zsombor eskütétele 

2. 74/2024. sz. Határozattervezet Gyergyóújfalu község 2024-es évi 

Költségvetésének módosítására 

3. Folyó ügyek 

 

Kiegészítés:  

- 75/2024. sz. Határozattervezet Gyergyóújfalu község iskolahálózatának 

jóváhagyására a 2025-2026-os tanévre  

- 78/2024. sz. Határozattervezet Gyergyóújfalu Községnek Alfalu és Csomafalva 

Községekkel való társulásának jóváhagyásáról a „Gyergyóújfalu – Csomafalva 

– Alfalu községek szennyvíztisztító telepének elektromos és automatizálási 

munkálatai” című beruházás közös megvalósítása érdekében történő társulás 

jóváhagyásáról 

- 79/2024-es sz. Határozattervezet a Szocio-kulturális, egyházi, tanügyi és 

egészségügyi Szakbizottság módosítására  

 

Bálint Attila üléselnök javasolja, hogy a folyó ügyeket a kiegészítések után 

tárgyalják, majd megkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek kérdése, észrevétele van-

e a napirendi pontokkal kapcsolatban. Nincs. Szavazásra bocsátja a napirendi 

pontokat, 14 igen szavazattal a tanács megszavazza, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül. 

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával. 

 

1. A 2070/2024-es számú Bírósági végzés által mandátum érvényesítéssel 

rendelkező póttag, Tusa Zsombor eskütétele 

 

Kovács Ileana Éva: A gyergyószentmiklósi Bíróság a 2070/2024-es végzésével 

érvényesítette Tusa Zsombor AMT-EMSZ tanácsos úr mandátumát, ezért az 57/2019-

es Sürgősségi Kormányrendelet szerint szükséges a hűségeskü letétele. A hűségeskü 

felolvasása a következőképpen történik: kezét a Bibliára téve felolvassa a hűségesküt 

román és magyar nyelven, ezzel szentesíti a mandátumát. Ezután aláírja két 

példányba az esküt, az egyik példány a sajátja lesz, a másik példány az ülés egyéb 

dokumentumaival együtt irattározódik. 



 3 

Tusa Zsombor tanácsos úr leteszi az esküt, miután a kezét a Bibliára és Románia 

alkotmányára teszi, felolvassa az eskü szövegét: „Jur să respect Constituţia şi legile 

ţării şi să fac cu bună credinţă tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea pentru 

binele locuitorilor comunei Suseni. Aşa să îmi ajute Dumnezeu. Esküszöm, hogy 

tiszteletben tartom az Alkotmányba foglaltakat és az ország törvényeit, jóhiszeműen, 

legjobb erőm és hozzáértésem szerint mindent megteszek Gyergyóújfalu község lakói 

javára. Isten engem úgy segítsen.” Majd aláírja az eskü két példányát.  

2. 74/2024. sz. Határozattervezet Gyergyóújfalu község 2024-es évi 

Költségvetésének módosítására 

Egyed József: Két összeget kapott a község: az ÁFA-ból visszaosztott összeg 200.000 

lej értékben és a Hargita Megye Tanácsától a 6%-ból visszaosztott 100.000 lej. A 

következőképpen javasoljuk elosztásra: 100.000 lej, ami célirányosan érkezett 

Hargita Megye Tanácsától leendő jégpálya területének vásárlására javasoljuk, 

135.000 lejt javaslunk a régi néptanács esővíz és drénezési rendszerének kiépítésére, 

15.000 lejt javaslunk a szemétszállítás kifizetésére, mivel az emberektől begyűjtött 

összeg nem elég arra, hogy teljes egészébe kifizessük a költségeket. A derítőállomás 

automatizálására 50.000 lejt javaslunk.  

Bálint Attila: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére, ezért 

megkérem, véleményezzék a határozattervezetet.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

3.  75/2024. sz. Határozattervezet Gyergyóújfalu község iskolahálózatának 

jóváhagyására a 2025-2026-os tanévre  

Kovács Ileana-Éva: Nincs változás az elmúlt évekhez képest, Hargita Megye 

Tanfelügyelősége megadta a jóváhagyását a jelenleg is működő iskolahálózatra, az 

újfalvi iskola, mint központ, tekerőpataki óvoda, kilyénfalvi iskola, marosfalvi 

iskola, újfalvi óvoda és tekeropataki iskola, ebből a hat egységből áll az újfalvi iskola.  

Bálint Attila: Szükség van a Gazdasági szakbizottság és a Szocio-kulturális 

szakbizottság véleményezésére, ezért megkérem, véleményezzék a 

határozattervezetet.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: A Szocio-kulturális szakbizottság elfogadta a 

határozattervezetet. 
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Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

4. 78/2024. sz. Határozattervezet Gyergyóújfalu Községnek Alfalu és 

Csomafalva Községekkel való társulásának jóváhagyásáról a „Gyergyóújfalu 

– Csomafalva – Alfalu községek szennyvíztisztító telepének elektromos és 

automatizálási munkálatai” című beruházás közös megvalósítása érdekében 

történő társulás jóváhagyásáról 

Egyed József: Az előző napirendi pontban jóváhagytuk a beruházás összegét, 

135.000 lej + ÁFA értékben kellene beruházni a derítőállomásra, hiszen egy elavult 

automatizálási rendszere van, ami nemrég már összeomlott, a magyarországi cég, 

aki beszerelte már nem tudja garantálni a működését. Ezért a három település 

összefog és egy új automatizált rendszert szerez be. Azért fontos, hogy a derítés 

folyamata zökkenőmentes legyen, a lehető legoptimálisabban menjen, hiszen a 

kiáramló vizet méri a vízügy, ha nem felel meg a paramétereknek, akkor ez 

büntetéseket von maga után. Csomafalva és Alfalu jóváhagyta ezt a költséget és a 

társulást.    

Bálint Attila: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére, ezért 

megkérem, véleményezzék a határozattervezetet.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

5. 79/2024-es sz. Határozattervezet a Szocio-kulturális, egyházi, tanügyi és 

egészségügyi Szakbizottság módosítására  

Kovács Ileana-Éva: A Szocio-kulturális szakbizottság tagja volt a lemondott tanácsos 

úr, ezért a helyét szükséges betölteni. Az újonnan mandátumot szerzett Tusa 

Zsombor tanácsos úr ebbe a szakbizottságba van javasolva.  

Bálint Attila: Megkérem az összes szakbizottságot véleményezzék a 

határozattervezetet. 

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  
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Szabó Ágoston-Attila: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Mihálydeák Ervin: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a Testületet 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? 

A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

6. Folyó ügyek 

Szabó Ágoston-Attila: A Szászok utca és a Kertvége út kereszteződésénél levő 

közlekedési tükör el van törve, azt ki lehetne cserélni?  

Egyed József: Rendben, kicseréljük, vannak rendelve tükrök. 

Baricz István: Fiatal szülők kerestek meg azzal, hogy a templommal szembeni 

óvodánál problémás a parkolás. Le lehetne födni az árkot, vagy valamit kialakítani, 

hogy könnyebben meg tudjanak állni az autók? 

Egyed József: Mi azt már egyszer egész hosszan le akartuk födni, szélesebb járdát 

szerettünk volna, viszont nem kaptuk a Nemzeti Útügytől az engedélyt. 

Megpróbálhatunk még egyszer rákérdezni, de nem nagyon szoktak engedélyt adni 

az utóbbi időben.     

Sajgó Rita: A hótalanítás hogyan fog az idén történni? 

Egyed József: Egyszer már kellett hótalanítanunk, akkor jól működött, a vége fele 

lett probléma az Unimoggal, elszakadt egy levegőslag, leért a kipufogóra és elégett, 

jelenleg szervízben van. Szerencsére a héten hótalanítani nem kellett volna, csak 

szórni, viszont azt ezért nem tudtuk hatékonyan végrehajtani. Múlt héten vittük a 

szervízbe, az alpolgármester úr beszélt a szerelőkkel, azt ígérték, hogy ma 

foglalkoznak vele. Mivel sóval nem szórunk, ezért nem lehet elvárni, hogy teljesen 

olyan legyen, mint egy nemzeti, vagy megyei út. A só nem olcsó, elég sok kárt is 

okoz a környezetben, ezért maradunk a homoknál.   

Sajgó Rita: A járdák hótalaítása?  

Egyed József: Felhívásokat fogunk tenni, hogy az emberek tisztítsák le a járdát, 

általában az szokott lenni a probléma, hogy nem tisztítják le időben, ezért rá fagy. 

Van erre szabályzatunk, eddig még nem büntettünk, de megeshet az is, hogy ehhez 

folyamodunk.  

Deák Barna: Jelenleg a napköziotthon az Afterschool épületében van, kevés ott a 

parkolási lehetőség reggelente és délutánonként, amikor a szülők viszik/hozzák a 

gyerekeket, meg lehetne oldani, hogy kerüljön aszfalt a bejárathoz, mivel nehéz ott a 
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ki- és beállás, vagy szemben a hokipálya bejáratához, hogy könnyebb legyen a 

parkolás?  

Egyed József: Megnézzük, hogy mit lehetne tenni, a bejárat aszfaltozása lenne a 

megfelelő megoldás, bent sok a parkolóhely és az aszfaltozással a kiállás is 

könnyebb lenne. A tavaly leálltunk a mezei utak javításával, onnan maradt meg 

pénz, abból az ilyen munkálatokat meg lehet oldani. 

Deák Barna: A tekepályán egy kommunikációs eszköz, ami az eredményt, a golyó 

sebességét és az átlagokat számolja a monitoron, tönkrement. Felvettem a 

kapcsolatot az egri kivitelező céggel, adtak egy árajánlatot, hogy mennyiért jönnének 

el és javítanák meg, 5000 lej értéket adtak meg az árajánlatban. Az a kérdésem, hogy 

ezt helyileg a Tanács informatikusával nem lehetne-e megoldani kevesebb összegért?  

Egyed József: Az alpolgármester úr rajta van az ügyön, ha nem sikerül megoldani 

olyan minőségben, amiben elképzelte, akkor vásárolunk egy másikat. Régi 

problémáról van szó, de felém csak két napja jelezték. 

Birton Szabolcs: Hevederben a mellékutak elég rossz állapotban vannak, van a 

javításra lehetőség?  

Egyed József: Úgy volt, hogy év végéig belefoglalunk még egy mezei út javítást, a 

Völgykert utcát javítanánk meg, és a Súgó-barlang fele a Hevederi utat. Mivel 

havazni kezdett, így megálltunk vele, ezt újra kell tárgyaljuk. Ebben az esős 

időszakban nem ajánlott utat javítani.  

Kovács Levente: A villanyszerelő csapatok szerelik a díszvilágítást, nekik van 

lehetőségük, hogy kicseréljenek néhány égőt, amelyek a közvilágításban nem 

működnek? Például a Nagy utca sarkán van egy olyan, ami nem működik.  

Egyed József: Velük van szerződésünk a közvilágítás terén, de kérésre is megnézik, 

hogy mit lehet tenni. Arra kérem a Testületet, hogy ha bárhol látnak kiégett 

lámpákat, jelezzék felénk. 

Marthy Barna: A község területén a bicikliút nyomvonaláról szeretnék információt, 

többen is érdeklődtek tőlem ebben az ügyben, hogy hol fog elmenni, valamint a 

központon levő híd oda tartozik? 

Egyed József: A híd a járdához tartozik, mivel nem indult el a gáz építkezés, így a 

járdaprojekt ki lett szerződve és el lett indítva. Annyi volt megbeszélve Hargita 

Megye Tanácsával, hogy megépítik azt a hidat és ott a projekt leáll. Az még nincs 

teljesen befejezve, gyakorlatilag egyszer a gázhálózatot kell kiépíteni, utána a járdát. 

Két bicikliút projektünk van, az egyik a mezőben levő bicikliút, ami összeköti Újfalut 

Szenétével, Újfalu végén bal oldalt van egy utca, amely bemegy egészen a Szenéte 

útig, a másik szára pedig a kövesektől indul, Bartalis Csaba kertjénél ér bele a Varga 

utcába. A másik projekt, amely a község területén Fehérpatakból, a falu végétől 

indul, egészen Tekerőpatakig felmegy, és kimegy Csomafalva adminisztratív 
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határáig. Ez nagy segítség lesz, főleg, ha a hokipálya a Csomafalva felőli részen lesz, 

hogy a gyerekek biciklivel is ki fognak tudni menni oda. A szenétei bicikli útnál meg 

van a közbeszerzés, a nyertes céggel szerződés van kötve, a kezdési parancs ki van 

adva, viszont a jelenlegi időjárás mellet nem tudnak dolgozni, tavasszal fognak neki. 

A másik projekt jelenleg technikai tervezés alatt áll, egy vásárhelyi céget bíztunk 

meg ezzel, azt a tervet majd a Testület jóvá kell hagyja, az már látszik, hogy lesz 

pénzügyi vonzata a község részéről.   

Sajgó Rita: Teljesen új nyomvonal lett? A vasúttal a probléma megoldódott?  

Egyed József: Nem lett új nyomvonal. A vasúttal a probléma a másik, szenétei 

bicikliútnál volt. Nekünk az volt az elképzelés, hogy Szenétéről felmegy egészen a 

bányáig, viszont mivel a bányatetőig nem tudtunk felmenni, mert volt két vasúti 

átkelés, amin hivatalos átkelést nekünk nem engedélyeztek, ezért lemondtunk arról 

a szakaszról és a másikat tettük bele. Itt a Testülettel át kell beszéljük, hogy milyen 

akadályokat alkalmazzunk majd, hogy nagyobb járművekkel véletlenül se menjenek 

rá, mivel nem bír meg nehéz gépeket.  

Mihálydeák Ervin: A régi néptanácsnál a drénezés, ha megoldódik, akkor többet 

nem lesz bajunk azzal az épülettel? 

Egyed József: Mi valamikor, amikor a tervezés folyt, megmondtuk, hogy amikor 

esik az eső, a pincébe egy araszos víz van. Mi már akkor szóltunk, hogy drénezés 

kell, valamerre a vizet el kell vezetni, ők azt mondták, hogy elég, ha csatornába 

befogják, onnan elfolyik egy beépített medencébe, onnan pedig kinyomják a sáncba. 

Ezt megépítették, viszont nagyobb esőzésnél a pince pont úgy megtelik. Nagyon 

fontos megoldani, mert tönkre fogja tenni azt az épületet. 

Bálint Attila: Kilyénfalván a hótalanítás során a Rövid utcában a köveket 

felforgatták, a töltött út szilárd burkolatát, az alpolgármester urat megkérném, hogy 

nézze meg mi történt, és kérik a helyreállítását. 

Egyed József: Sajnos a gépek nagyok és a Kicsi utcában még megfordulni sem 

tudunk a Rövid utca meg pont ilyen. Még el kell osztanunk azt is, hogy melyik 

géppel hová fogunk menni, melyik gép hol tud könnyebben mozogni.  

Bálint Attila: Kilyénfalván van lehetőség az Árpád-kút újraindítására, hogy ismét 

folyni tudjon a víz? 

Egyed József: Valamikor az volt ott a probléma, hogy a cső mellett jött fel a gáz és 

nem volt, ami a vizet felnyomja, aki fúrta a kutat, azzal az emberel többször 

beszéltem, hogy jöjjön és segítsen, még nem sikerüld ide érnie. Megkértem a mi víz 

szolgáltatónkat, hogy legalább a csövet takarítsák ki, mert össze volt nyomulva és 

meg volt telve rakodással. Azt megoldották, viszont jelenleg megint az a probléma, 

hogy nincs elég gáz, ami fel tudja nyomni a vizet, mert mellette tör fel. Én azt 

szeretném, ha a mi cégünk azt meg tudná oldani a kút problémáit, mert ha nem, 
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akkor folyamatosan kérni kell valakitől a segítséget. Most kísérleteznek azzal, hogy 

kisebb csövet tesznek, hogy a gáznyomást vegye fel. Ha nem válik be, akkor nagyon 

valószínű, hogy fel kell szedjük körbe a földet és le kell betonozzuk, hogy a gáz ne 

tudjon feltörni. Ha a problémát az Aquaserv Maros nem fogja tudni megoldani és a 

szakember, akivel felvettem a kapcsolatot sem fog megjelenni akkor egy másik 

szakembert fog kelleni keressünk. 

Bálint Attila: Amennyiben nincs több kérdés, az ülést ezennel berekesztem.  

 

 

 

 

      Ülésvezető elnök                   Jegyző 

                    Bálint Attila                                   Kovács Ileana-Éva 


